

No. 21931. INTERNATIONAL CONVENTION AGAINST THE TAKING OF HOSTAGES. ADOPTED BY THE GENERAL ASSEMBLY OF THE UNITED NATIONS ON 17 DECEMBER 1979¹

N° 21931. CONVENTION INTERNATIONALE CONTRE LA PRISE D'OTAGES. ADOPTÉE PAR L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE DES NATIONS UNIES LE 17 DÉCEMBRE 1979¹

RATIFICATION

Instrument deposited on:

6 December 1988

NETHERLANDS

(For the Kingdom in Europe, the Netherlands Antilles and Aruba. With effect from 5 January 1989.)

With the following declaration:

"In the view of the Government of the Kingdom of the Netherlands Article 15 of the Convention, and in particular the second sentence of that Article, in no way affects the applicability of Article 33 of the Convention of 28 July 1951 relating to the Status of Refugees".²

With the following reservation:

"In cases where the judicial authorities of either the Netherlands, the Netherlands Antilles or Aruba cannot exercise jurisdiction pursuant to one of the principles mentioned in article 5, para. 1, the Kingdom accepts the aforesaid obligation [laid down in article 8] subject to the condition that it has received and rejected a request for extradition from another State party to the Convention."

Registered ex officio on 6 December 1988.

RATIFICATION

Instrument déposé le :

6 décembre 1988

PAYS-BAS

(Pour le Royaume en Europe, les Antilles néerlandaises et Aruba. Avec effet au 5 janvier 1989.)

Avec la déclaration suivante :

[TRADUCTION — TRANSLATION]

De l'avis du Gouvernement du Royaume des Pays-Bas, l'article 15 de la Convention, et en particulier le deuxième membre de phrase, est sans effet sur l'applicabilité de l'article 33 de la Convention du 28 juillet 1951 relative au statut des réfugiés².

Avec la réserve suivante :

[TRADUCTION — TRANSLATION]

Dans le cas où les autorités judiciaires des Pays-Bas, des Antilles néerlandaises ou d'Aruba ne pourraient exercer leur compétence conformément à l'un des principes mentionnés à l'article 5, paragraphe 1, le Royaume accepte ladite obligation [inscrite à l'article 8] à condition qu'il ait reçu et rejeté une demande d'extradition présentée par un autre Etat partie à la Convention.

Enregistré d'office le 6 décembre 1988.

¹ United Nations, *Treaty Series*, vol. 1316, p. 205, and annex A in volumes 1351, 1361, 1386, 1390, 1394, 1410, 1412, 1419, 1422, 1434, 1436, 1457, 1461, 1463, 1464, 1465, 1478, 1480, 1482, 1486, 1491, 1495, 1502, 1510 and 1515.

² *Ibid.*, vol. 189, p. 137.

Vol. 1519, A-21931

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 1316, p. 205, et annexe A des volumes 1351, 1361, 1386, 1390, 1394, 1410, 1412, 1419, 1422, 1434, 1436, 1457, 1461, 1463, 1464, 1465, 1478, 1480, 1482, 1486, 1491, 1495, 1502, 1510 et 1515.

² *Ibid.*, vol. 189, p. 137.